

«РИ» № 2/2016

Тема номера: Россия – Греция. Диалог культур

Theme of the issue: Theme of issue: Russia - Greece. Dialogue of cultures.

Лариса Алехина, Яна Зеленина

«Благословение Святой Афонской Горы». Выставка в Музее имени Андрея Рублева

С 20 мая по 20 июля 2016 года в Музее имени Андрея Рублева открыта выставка «“Благословение Святой Афонской Горы”». К 1000-летию русского монашества на Афоне». О многовековой истории русско-афонских связей, оказавших огромное влияние на духовную и культурную жизнь России, рассказывают иконописные образы святогорских подвижников и святых основателей русских обителей, привезенные с Афона уникальные древние рукописи, фотографии из коллекции известного археолога и собирателя П.И. Севастьянова, гравюры с видами Святой Горы и многочисленные иконы, созданные русскими мастерами на Афоне. Памятники X–XX веков из собраний Музея имени Андрея Рублева, Российской государственной библиотеки, частных коллекций будут интересны и специалистам, и широкой аудитории.

Larisa Alyokhina, Yana Zelenina

«Holy Mount Athos Blessing». Exhibition at the Andrey Rublev Museum

The exhibition «Holy Mount Athos Blessing. 1000th Anniversary of Russian Monasticism» is held May 20 – July 20, 2016 at the Andrey Rublev Museum. The centuries-long history of Russia-Athos ties, which have greatly influenced the spiritual and cultural life in Russia, is presented here by iconic images of Athos men of faith and reverend founders of Russian monasteries; unique ancient manuscripts and photographs from the collection of the well-known archeologist and collector P.I. Sevastyanov brought from Athos; etchings with views of the Holy Mountain; and many icons created by Russian masters on Mount Athos. Monuments of the 10th – 20th centuries from the Andrey Rublev Museum, the Russian State Library and private collections will be of much interest to both specialists and the broad public.